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dostává se vám do rukou druhé číslo letošního
obecního zpravodaje. Od posledního vydání zpravodaje
se uskutečnila čtyři zasedání zastupitelstva obce.
Projednávané záležitosti jsou uvedeny v další části
zpravodaje s názvem „Z jednání zastupitelstva obce
Stará Ves“, následuje souhrn akcí, které byly letos
zrealizovány, informace pro občany včetně výsledků
anonymního dotazníku, které byly použity při tvorbě
plánu rozvoje obce.

V pátek 1. prosince jsme se v hojném počtu sešli na
návsi a zahájili advent ve Staré Vsi. Děti ze ZŠ a MŠ si
připravily bohatý a krásný program. Součástí byl i malý

jarmark, kde jste si mohli zakoupit výrobky, které
zhotovily děti s pomocí paní učitelek. Pro zahřátí byly
podávány teplé nápoje a pro lepší náladu bylo
připraveno i něco k zakousnutí. Vyvrcholením celé
akce bylo rozsvícení vánočního stromečku. Věřím, že
zahájení adventu pro vás bylo příjemným a vítaným
zpestřením těchto poněkud pošmourných dnů, jakož i
příležitostí na chvilku se zastavit a popovídat si se
svými blízkými či přáteli. Rozsvícení stromečku nebylo
jedinou adventní akcí v naší obci. Následoval koncert
Přerovského komorního orchestru v kostele
Nanebevzetí Panny Marie, Stará Ves zpívá koledy,

foto J. Šiška ml.Vánoční koncert Moravské Veselky
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koncert Moravské Veselky a adventní program zakončil
Běh o vánočního kapra. Letošní adventní program byl
opravdu pestrý a chtěla bych tímto poděkovat všem,
kteří se na organizaci těchto akcí podíleli.

Nastává chvíle bilancování a pro mnohé vzpomínání
na uplynulý rok 2023, zda byl více či méně úspěšný.
Dívejme se však do budoucna s optimismem.
Nenechme se vykolejit strachem a nervozitou
z neznámého. Zdravý rozum, ohleduplnost a lidskou
slušnost budeme potřebovat i po celý příští rok. Vánoce
nám tyto vlastnosti nenadělí, ale mohou nám pomoci
najít správnou cestu k nim.

Dělejme vše proto, abychom si mohli na konci roku

2024 říci, že jsme jej prožili aspoň tak dobře, jako rok
letošní. A pokud si dáváme předsevzetí, měla by
obsahovat především úctu k našim bližním a
spoluobčanům, velkou tolerancí a pochopení pro názory
druhých.

Na závěr mi dovolte, abych vám nejen svým jménem,
ale i jménem celého zastupitelstva popřála hodně štěstí,
zdraví, osobních i pracovních úspěchů v novém roce.

Monika Dvořáková

starostka obce

Informace pro občany

Informace pro občany

OBNOVA PÁTEŘNÍ KOMUNIKACE NA HŘBITOVĚ STARÁ VES SO 010 A OBNOVA
CHODNÍKU NA HŘBITOVĚ STARÁ VES SO 02
V srpnu byly dokončeny stavební práce na páteřní komunikaci a chodníku na místním hřbitově. Stavební práce
prováděla firma SISKO spol. s r.o. Přerov. Celková částka za dílo byla 774 642,--Kč. Na tuto akci jsme získali dotaci od
Ministerstva zemědělství ve výši 300 000,--Kč.

foto M. Dvořáková

foto M. Dvořákováfoto M. Dvořáková
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USNESENÍ Č. 6 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO
DNE 19. 7. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu p. Milana
Chodníčka a p. Petra Zapletalíka a
zapisovatelem Bc. Jiřinu Mádrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 19. 7. 2023
v předneseném znění,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtového opatření za měsíc
červen 2023,

-schválilo uzavření smlouvy o
budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene a dohodu pro umístění
stavby č. IZ-12
8003645/SOBSVB/01, Stará Ves
124-demolice, vNN,

-schválilo smlouvu o výpůjčce dle
zveřejněného záměru se Sport
Clubem Stará Ves, z. s.,
IČO:75045826 a pověřilo starostku
uzavřením smlouvy,

-schválilo pacht části pozemku
parc. č. 1636, zahrada o výměře
211,34 m2, a to na dobu neurčitou za
cenu 1,-Kč/m2 za rok, uzavřením
pachtovní smlouvy pověřilo
starostku obce,

-schválilo úhradu obnovy
kanalizace mezi š. 25 – š. 55
z finančních prostředků fondu
obnovy vodovodu a kanalizace.

USNESENÍ Č. 7 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO
DNE 04. 10. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves

schválilo ověřovateli zápisu p.
Milana Chodníčka a p. Michala
Darebníčka a zapisovatelem Ing.
Alenu Raimrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 04. 10.
2023 v předneseném znění,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtového opatření za měsíc
červenec a srpen 2023,

-schválilo uzavření smlouvy
„Smlouva o zřízení věcného
břemene – služebnosti č.IR-12-
8008645/108076 název akce: Stará
Ves, č.p. 95, vNN, kNN, věcné
břemeno se zřizuje za jednorázovou
úplatu 2 000,--Kč bez DPH,
zastupitelstvo ukložilo starostce
podpis smlouvy,

-schválilo uzavření Dodatku č.1 ke
Smlouvě o budoucí smlouvě o
budoucí smlouvě o zřízení věcného
břemene a smlouvě o právu provést
stavbu č. IZ-12- 8003645/
SOBSVB/01, Stará Ves 124-
demolice, vNN a pověřilo starostku
podpisem tohoto dodatku,

-schválilo záměr vystoupit ze
Spolku odpady Olomouckého kraje,
z.s. a zároveň pověřilo starostku
realizací tohoto záměru,

-schválilo Metodický pokyn
č.1/2023 Zastupitelstva obce Stará
Ves pro zadávání veřejných zakázek
malého rozsahu,

-vzalo na vědomí Zprávu o
výsledku dílčího přezkoumání
hospodaření obce Stará Ves za rok
2023, které bylo provedeno dne 18.
09. 2023, při dílčím přezkoumání
hospodaření obce Stará Ves za rok
2023 nebyly zjištěny chyby a
nedostatky,

-vzalo na vědomí uzavření smluv na
tři tříměsíční termínované vklady
u Komerční banky a.s. se sídlem Na
Příkopě 33 čp. 969, 114 07 Praha 1,
IČO: 45317054.

USNESENÍ Č. 8 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
30. 10. 2023
Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu p. Petra
Zapletalíka a p. Michala Darebníčka
a zapisovatelem Ing. Alenu Rai-
mrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 30. 10. 2023 v
předneseném znění,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtového opatření za měsíc září

2023,
-schválilo uzavření Smlouvy o dílo

s firmou Natura verde holding s.r.o.,
Na okraji 229/56, Veleslavín, 162 00
Praha 6, IČO: 11747811, a to pouze
v případě, že výše poskytnuté dotace
bude vyšší než 70 % z celkového
rozpočtu projektu a uložilo starostce
uzavření smlouvy,

-schválilo poskytnutí dotace a
uzavření smlouvy o poskytnutí
dotace ve výši 110 000,-Kč Sport
Clubu Stará Ves, z. s. a uložilo
starostce uzavření smlouvy,

-schválilo Program rozvoje obce
Stará Ves na období 2023-2029.

USNESENÍ Č. 9 ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO DNE
14. 12. 2023

Zastupitelstvo obce Stará Ves
schválilo ověřovateli zápisu
p. Milana Chodníčka a p. Michala
Darebníčka a zapisovatelem
Bc. Jiřinu Mádrovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 14. 12. 2023
v předneseném znění,

-schválilo Střednědobý výhled
rozpočtu obce Stará Ves na období
2024-2026,

-schválilo Rozpočet obce Stará Ves
na rok 2024,

-schválilo poskytnutí
neinvestičního příspěvku na provoz
Základní školy a mateřské školy
Stará Ves, příspěvkové organizace,
okres Přerov, IČ: 75026511 na rok
2024 ve výši 550 000,--Kč,

-schválilo přesun provozních
prostředků ve výši 150 000,--Kč
Základní školy a mateřské školy
Stará Ves, příspěvkové organizace,
okres Přerov, IČ:75026511 do
položky výnosů příštích období,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
říjen a listopad 2023,

-projednalo a schválilo složení
inventarizační komise, která
provede inventarizaci majetku dle
plánu inventur v termínu od 2. 1.
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2024 - 25. 1. 2024,

Inventarizační komise: Ing. Alena
Raimrová – předseda komise

Bc. Jiřina Mádrová – člen komise
Tomáš Procházka – člen komise
Petr Zapletalík – člen komise
Hana Železná – člen komise,

komise provede inventarizaci dle
plánu inventur na rok 2023,
podklady pro provedení
inventarizace předá předsedovi
komise účetní obce p. Hana Železná,
termín provedení inventarizace je
2. 1. 2024 - 25. 1. 2024,

-zastupitelstvo obce Stará Ves
vzalo na vědomí provedení kontroly
finančního výboru konané dne
20. 11. 2023,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly kontrolního výboru
konané dne 1. 12. 2023,

-vzalo na vědomí provedení
kontroly hospodaření obce Stará
Ves, provedené dne 30. 11. 2023
nahrazující interní audit dle zákona
č. 320/2001 Sb., v platném znění a
nemělo k němu připomínky,

-schválilo stočné na rok 2024 ve
výši 40,--Kč/m3 včetně příslušné
sazby DPH,

-schválilo Obecně závaznou

vyhlášku obce Stará Ves č. 1/2023 o
místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství ve výši
800,--Kč na poplatníka,

-schválilo Obecně závaznou
vyhlášku obce Stará Ves č. 2/2023 o
místním poplatku ze psů ve výši
100,--Kč za psa,

-schválilo dokumentaci na zahájení
výběrového řízení na akci „Pořízení
nového traktoru s příslušenstvím“,

-schválilo stanovení pětičlenné
hodnotící komise pro výběr
dodavatele ve složení:

Radek Filipík
Milan Chodníček
Petr Zapletalík
Ing. Alena Raimrová
Bc. Jiřina Mádrová
a oslovení těchto dodavatelů:
AGROTECHNIC MORAVIA a. s.,

středisko Kroměříž, Čelakovského
1858, 767 01 Kroměříž,
IČO:27839834

P & L, spol. s r. o., Altýře 4416/1e,
767 01 Kroměříž, IČO:00351504

NAVOS FARM TECHNIC s. r. o.
se sídlem Háj 322, 798 12 Kralice na
Hané, IČO:63489911,

-schválilo pronájem nebytových
prostor o výměře 21,5 m2 v přízemí
budovy Obecního úřadu ve Staré
Vsi, na adrese Stará Ves 75, 750 02

Přerov (prostory bývalého
kadeřnictví) za účelem provozování
kosmetických služeb a pověřilo
starostku uzavřením nájemní
smlouvy na dobu neurčitou s 3
měsíční zkušební lhůtou a s výší
nájmu 3 225,--/rok,

-schválilo odhadní cenu pozemků
p.č. 351/2, 351/4 a 351/6 v k.ú. obce
Dobrčice ve výši 20 490,--Kč dle
předloženého znaleckého posudku a
zařazení pozemků v této odhadní
ceně do majetku Obce Stará Ves,

-zastupitelstvo obce Stará Ves,
v souladu s příslušnými
ustanoveními zákona č. 128/2000
Sb., o obcích, ve znění pozdějších
předpisů, a podle ust. § 6 odst. 5
zákona č. 183/2006 Sb., o územním
plánování a stavebním řádu
(stavební zákon), ve znění
pozdějších předpisů, po projednání
schválilo jako určeného člena
zastupitelstva paní Moniku
Dvořákovou, pro spolupráci s
Magistrátem města Přerova na
úseku územně plánovací činnosti,

-vzalo na vědomí výběr dodavatele
a informaci o provedené opravě
komunikace „Oprava komunikace ke
hřišti a k holiči“.
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OPRAVA MÍSTNÍCH
KOMUNIKACÍ
V říjnu a v listopadu proběhla
oprava tří místních
komunikací. Celková částka za
opravy byla 1 250 402,--Kč.
Opravu provedla firma Fajn
silnice s.r.o., pobočka
Kroměříž. Jednalo se o opravu
komunikace metodou ruční
pokládky živičné směsi ACO 11
ve vrstvě 6 cm v rozsahu 50 m2

a metodou strojové pokládky
živičné směsi ACO 11 ve vrstvě
7 cm v rozsahu 996 m2. foto M. Dvořáková
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Informace pro občany

Splatnost poplatků za odpady a psa je
k 30. 4. 2024:

- poplatek za komunální odpad
800,-- Kč/poplatník

s trvalým pobytem, majitel nemovitosti bez
trvalého pobytu

- poplatek za psa 100,-- Kč/pes
Splatnost k 30. 6. 2024, 31. 12. 2024

Stočné: - dle náměru od Vak Přerov
11/2023 - 11/2024

- vlastní studna - paušál 35 m3/poplatník/rok

11/2023 - 12/2023 35,-- Kč včetně DPH/m3
1/2024 - 12/2024 40,-- Kč včetně DPH/m3

Výběr stočného je vždy zahájen až po obdržení
podkladů z VaK Přerov, a to v okamžiku vystavení

faktur za vodné všem odběratelům.

Splatnost k 30. 6. 2024
- nájem stromů (právo očesání)

Úhrada poplatků:
- hotově

- platební kartou
- pondělí a středa

7:30 - 12:00 hod.,
13:00 - 16:30 hod.

- převodem na účet 22025831/0100,
var. sym. číslo popisné, číslo evidenční

Upřednostňujeme platby převodem na účet
obce.

Informace pro občany

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
V sobotu 14. 10. 2023 proběhlo v sále obecního úřadu slavnostní vítání občánků. Přivítali jsme mezi občany naší obce
celkem 8 dětí, které byly narozeny v letech 2021, 2022 a 2023 – Elišku Kňazovičovou, Borise Děmčenka, Petru
Dermíškovou, Zorku Markovou, Jakuba Kotáska, Samuela Olejníka, Nikolu Jakubcovou a Filipa Zapletalíka.
O kulturní program se postaraly děti naší základní a mateřské školy.

foto M. Dvořáková
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foto J. Šiška ml.

Z historie

foto J. Šiška ml.

Co možná ještě nevíte o naší obci
V letech 1925 až 1937 byl řídícím učitelem staroveské

školy Alois Chmelař, rodák z Beňova. Obecní úřad ho
pověřil funkcí kronikáře, obec měla tehdy mít podle
nařízení úřadů svou vlastní kroniku. Pan Chmelař ke
své práci přistoupil velmi odpovědně. Shromažďoval
vše, co bylo o Staré Vsi napsáno v minulosti,
navštěvoval různé archivy a pořizoval si opisy
důležitých dokumentů o naší obci, vyhledával a
zpracovával tehdy ještě dostupné materiály z obecního
archivu. Do Pamětní knihy obce Staré Vsi zapsal pouze
základní geografické údaje o naší obci a historii výstavby
školy a kostela. Obecní úřad asi neocenil jeho práci, další
získané poznatky zůstaly zapsány na volných listech,
které pan Chmelař odnesl s sebou do Přerova, kam se
s rodinou přestěhoval v roce 1937.

V roce 2010 jeho syn akademický malíř Jan Chmelař
předal vše tehdejšímu starostovi obce ing. Františku
Zanáškovi: chtěl umožnit, aby mohla být práce jeho otce
využita v publikaci, chystané k 750. výročí první
písemné zmínky o Staré Vsi. Měl jsem možnost získat
opis části těchto materiálů a je mi jasné, že nebylo
zveřejněno vše, co se v nich nachází. Činím tak nyní a
využiji i jiných dostupných materiálů k vysvětlení
některých pojmů nebo událostí.

Stará Ves se roku 1261 trvale stala majetkem
olomouckých biskupů (později arcibiskupů) a patřila
k jejich kroměřížskému panství. Ti mohli svůj majetek
kupovat, prodávat, zastavovat, propůjčovat do
dědičného užívání svým manům, šlechticům i sedlákům.
Všichni museli učinit slib věrnosti a poslušenství svému
pánu. Šlechtici byli pověřováni službami dvorskými,
vojenskými nebo úředními, neměli žádné povinnosti
platební nebo robotní. Sedlák za propůjčení statku platil
roční úrok v penězích, dávky v naturáliích a měl
povinnost část týdne pracovat - robotovat - zdarma na
panských polích. Ostatní obyvatelé obce byli nevolníky.
Dům, ve kterém bydleli, museli vždy předat svému
nejstaršímu synovi. Nesměli ho prodat ani rozdělit mezi
své děti. Bez svolení pána se nesměli stěhovat, ženit a
vdávat, dávat děti vyučit řemeslu nebo do škol, za každé
kladné vyřízení své žádosti museli zaplatit. Pokud pán
svolení nedal, museli se sourozenci stát čeledíny na
statku vlastního bratra nebo utéci na jiné panství. Lidé
na vesnicích se báli neúrody a následného hladu,
nemocí, požárů, loupeživých přepadení, největší
pohromou pro ně byly války a rabování nepřátelské i
vlastní armády. V roce 1643 Švédové dobyli,
vydrancovali a zapálili Kroměříž. Tam si staroveští do
budovy radnice ukryli veškeré obecní spisy a
dokumenty, vše shořelo, nic se nezachovalo. Potom
vojsko odtáhlo na kopec nad Horní Moštěnicí a tam si
vybudovalo opevněný tábor. Vojáci přepadávali a

rabovali okolní vesnice, Stará Ves byla úplně zpustošena
a vypálena. Podle zprávy kroměřížského purkrabího
nebylo ve vesnicích okolo tábora ani tolik obilí, co by do
snopu se svázati dalo. Poddaní také přišli o veškerý
dobytek, na podzim svá pole nemohli ani osít a hrozila
jim smrt hladem, proto se rozutekli a chodili po
žebrotě. Po odchodu vojska se někteří vrátili, v roce
1646 byli donuceni Švédům zaplatit část výpalného za
město Kroměříž a okolí, a to 22 zlatých 22 a půl
krejcaru. Ještě v roce 1651 bylo ve Staré Vsi 42
obydlených domů, 10 domů bylo pustých. Aby se panské
vsi opět zvelebily, osvobodil zemský sněm ty osoby,
které se ujaly pustých gruntů, na 3 léta ode všech daní,
robot a poplatků. V této těžké době byly poddanské
pozemky ve Staré Vsi rozděleny na třicet půllánů a 22
podsedků (52 domů) a tento počet zůstal stejný i
v dalších staletích.

Nedostatek finančních prostředků pociťovali v té době
také šlechtici a panovník. Daně pro potřeby státu platili
jen nevolníci. Na vesnicích je vybíral rychtář, předával je
svému pánu a ten daň odváděl do státní pokladny. Půda
nebyla vyměřena, šlechtici odevzdávali libovolnou
částku. Proto v letech 1653 až 1655 byl proveden první
soupis a vyměření pozemkového majetku poddaných,
kteří pak od roku 1656 platili daň podle výměru. Tak
byla vůbec poprvé přiznána existence poddanské půdy,
užívané nevolníky od nepaměti. Měření bylo velmi
nepřesné, muselo být několikrát opakováno. Při druhém
opět nepřesném tereziánském katastru byly měřeny i
panské pozemky. Daň začala platit také šlechta, ale její
pozemky byly daněny menšími částkami než půda
poddaných. Teprve tzv. stabilní katastr z roku 1860 byl
přesný. Daň státu odváděli také řemeslníci a šenkovní
domy, nevolníci museli samozřejmě platit také všechny
své závazky vůči vrchnosti.

Přesné údaje o obyvatelích naší obce a jejich majetku
máme zachovány z roku 1755. Ve Staré Vsi bydlelo opět
30 pololáníků a 22 podsedníků, jsou uvedena jejich
jména. Pololán měl 41 měřic pole a 1 měřici luk, a to půl
měřice v moštěnském katastru a půl měřice za
příkopem, podsedníci měli po 6 měřicích pole a 1/4
měřice louky u Moštěnice. Stará Ves pásla svůj dobytek
s panským na dvou obecních pastviskách, pastvisko
větší mělo 40 měřic a menší 20 měřic. Dále náležel obci
les ve výměře 600 měřic. Všech poddanských pozemků
bylo 1374 a 1/8 měřice pole orného, 25 měřic zahrad, 60
měřic pastviska, 35 a půl měřice luk a 60 měřic lesa.
Výměra panského statku není uvedena. Podle údajů
z roku 1750 dávala obec vrchnosti o sv. Jiří 12 zlatých
54 a ¾ krejcaru, o sv. Janu 12 zlatých 54 a ¾ krejcaru, o
sv. Václavu 5 zlatých 6 krejcarů, místo dovozu vína 35
zlatých, místo kuřat 5 zlatých 36 krejcarů, místo vajec 5
zlatých 30 krejcarů. Sedláci robotovali po třech dnech
týdně s potahem, podsedníci po třech dnech pěšky
s jednou osobou. Ze všeho, co se jim urodilo na vlastním
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foto domov Emanuel

pozemku nebo co vypěstovali, odváděli každý desátý díl
své vrchnosti. V dalších letech počet domů a obyvatel
narůstal. Pololáníci a podsedníci měli své domy
postaveny po obou stranách nynější návsi, je to nejstarší
část obce. Nové domky byly přistavovány na začátku a
konci obce a daly vzniknout vrchnímu a dolnímu konci.
Stavět se mohlo na pozemku obce nebo pololáníků.
V roce 1820 byl pořízen stálý obecní katastr zaváděný
v celém Rakousku v letech 1817 až 1860 a veškerá půda
byla vyměřena trigonometricky, s tehdy maximální
možnou přesností. Výsledky měření dokazují, že v obci
a jejím okolí docházelo v průběhu času k mnoha
změnám. V polovici 18. století stálo ve Staré Vsi 66
domů, za sto roků to bylo 116 domů, v nich žilo 712
obyvatel. Ubylo lesů kolem obce, na jejich místě
vznikala úrodná půda.

Poddanská půda užívaná pololáníky a podsedníky od
nepaměti byla pod panským dvorem. Poddaní k ní
zajížděli cestou přes dnešní silnici tam, kde dnes stojí
socha P. Marie Hostýnské dál do polí k cestě, která vede
do Němčic. Obdělávali pozemky s názvy Přední,
Prostřední a Zadní hony. Každý rok osívali dva hony,
třetí zůstal úhorem. Když např. v určitém roce zaseli na
Přední hony ozimy, na Prostřední hony jařiny, Zadní
hony zůstaly úhorem. V dalším roce ozimy zaseli na
Prostřední hony, jařiny na Zadní hony a úhorem
zůstaly Přední hony, třetím rokem byly ozimy na
Zadních honech, jařiny na Předních a úhorem byly
Prostřední hony. Tento tříletý cyklus se stále opakoval.
Každý majitel pozemku v daném honu musel svůj díl
osít plodinou ze stejné skupiny jako ostatní podílníci.
Hon ležící úhorem na jaře vždy ohradili a pásli na něm
dobytek, který půdu zúrodnil, jinak pozemky nehnojili.
Veškerou svou půdu měl každý poddaný vyměřenu
v jednom pruhu přes všechny tři hony, když při orbě
přejížděl do dalšího honu, pozvedl pluh, aby nepooral
cestu mezi nimi. Orné půdy ale bylo kolem obce méně
než pastvin, lesů a zamokřené půdy. Moje prababička
Matylda, narozená v roce 1844 v Přestavlkách, chodila
pěšky do školy ve Staré Vsi kolem lesa, sahajícího až
k této cestě, vedoucí dnes pod místním hřbitovem.
Dnes je tam všude úrodná půda.

Obecní pastviska, louky a les užívali všichni usedlí
společně. Ukázalo se ale, že bylo chybou povolit
společnou pastvu panských ovcí s dobytkem
poddaných. Když byly v roce 1820 v novém katastru
rozsáhlé pastviny na Holém kopci opět připsány obci,
začal spor panství kroměřížského s obcí, který vyhrálo
panství a pozemky byly rozděleny mezi staroveské
usedlé a panství. Jen proto, že tam panští mohli pást
své ovce.

V roce 1848 byly při jednání říšského sněmu
v Kroměříži zrušeny bez náhrady veškeré povinnosti,
které vyplývaly z osobního poddanství vůči vrchnosti.
Z dalších povinností, vyplývajících z vrchnostenského
vlastnictví půdy, se poddaní museli vykoupit (vyvázat).
Byl vypracován zákon o výkupu z roboty, který byl
vydán 4. března 1849. V každé zemi byly zřizovány
vyvazovací komise, které poddaným vyměřovaly cenu

za výkup: jedna třetina této ceny byla všem odpuštěna,
jednu třetinu hradila země a jednu třetinu poddaný.
Vyvazování v celé zemi trvalo více než 10 roků,
z obyvatel obcí se stali svobodní občané. V roce 1849 se
obce staly nejnižší správní jednotkou státu, v jejich čele
byl volený obecní výbor: ve Staré Vsi měl dvanáct členů
a ti ze svých řad volili starostu a tříčlenné
představenstvo obce jako orgán správní a výkonný.
Obecní výbor byl volen na tři roky, volit mohli občané
starší 24 let, voleni mohli být od 30 roků.

Nastalo období mnoha změn. V roce 1862 mohli
staroveští majitelé luk na Moštěnsku své pozemky
rozprodat. Půda nebyla příliš úrodná, cesta povozem na
pozemek trvala až 90 minut. Kupovali především
obyvatelé Horní Moštěnice.

Místní obecní louky a pastviny byly několikrát
postupně rozdělovány jednotlivým rolníkům, poorány a
osety. Začalo se odvodňovat, záplavová voda byla z polí
sváděna tak, aby volně odtékala. Potok Rumza, který se
rozléval po pastvisku a místy tvořil bažiny, byl
vyrovnán a půda začala být obdělávána. Nejvíce
pozemků vždy získali pololáníci, méně pozemků
podsedníci a nejméně domkáři. Docházelo k mnoha
sporům, některé musely být řešeny i soudně, obec se
dokonce soudila i s kroměřížskou vrchností. V roce
1867 byly znovu přesně vyměřovány pozemky
zaměřené v roce 1836. Bylo zjištěno, že nesouhlasí ani
výměra ani ohraničení, vrchnostenský inženýr se zmýlil
o 50 a půl měřice ve prospěch panství. Kdy a jak byla
zjednána náprava, není uvedeno. Ve smlouvě z roku
1842 kroměřížská vrchnost tvrdila, že platila z pozemků
užívaných ve Staré Vsi dva díly daně a staroveští jeden
díl. V roce 1867 bylo ale zjištěno, že panství neplatilo
daně žádné, vše platili staroveští. Představitelé obce
starosta Josef Kužela a radní Jan Hrbás podali
krajskému soudci žádost o vrácení daně za celé období
čtrnácti roků a dvou měsíců. Obec při vyhrála a dostala
nazpět od panství částku 1122 zlatých 80 krejcarů.

Dělení všech obecních pozemků bylo schváleno
zemským výborem 5. června 1875, právo vlastnické
majitelům bylo uděleno okresním soudem v Přerově
dne 10. srpna 1875. Všech pozemků bylo rozděleno 621
jiter 225 čtverečních sáhů. Z toho kroměřížský statek
obdržel 126 jiter 437 čtverečních sáhů (72,62 ha), usedlí
a domkáři 391 jiter 919 čtverečních sáhů (325,40 ha),
obci zůstalo 103 jiter 469 čtverečních sáhů (59,44 ha).
Každý z třiceti pololáníků obdržel více než 9 jiter
pozemků, každý z 21 podsedníků více než 4 jitra
pozemků, fara jen 867 čtverečních sáhů, každý domkář
více nebo méně než 445 čtverečních sáhů. Domkářů
bylo v roce 1875 padesát osm. Teprve roku 1868 bylo
povoleno prodávat a kupovat půdu, která patřila
jednotlivým vlastníkům.

Poznámka:
1 jitro = 0,5755 ha, 1 sáh moravský = 3,152 m2.
pololáník měl pozemků jako dva podsedníci

Připravil J. Šiška st.
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foto Marie Čadová

foto J. Šiška ml.

Informace pro občany

Výsledky dotazníkového šetření
V rámci zpracování Programu rozvoje obce Stará Ves se v září a říjnu 2023 uskutečnilo dotazníkové šetření.
Občané mohli anonymně vyjádřit svůj názor v různých oblastech života naší obce. Vyhodnoceno bylo celkem 62
vyplněných dotazníků, mezi respondenty převažovaly ženy (73 %).

Na první otázku "Jak se Vám v obci žije?" bylo 88 % odpovědí kladných, jedna odpověď byla záporná a zbytek byl
neutrální. V následujících dvou otázkách vybírali respondenti až 3 z navržených variant co se jim v obci líbí nejvíce
a co se jim nelíbí. Nejlépe lidé hodnotí blízkost přírodě, klidný život a dobrou dopravní dostupnost. Nejméně se
občanům Staré Vsi líbí možnosti sportovního vyžití, kulturní život a málo pracovních příležitostí.

Z dotazníků vyplynulo, že v obci se občanům nelíbí zejména nedostatek obchodů, nezájem o obec, nedostatečný
kulturní a společenský život a vztahy v obci. V dotaznících se objevily i volné odpovědi, které nebyly v nabídce.
Občanům se nelíbí také služby poskytované místním obchodem se smíšeným zbožím. Byla vyjádřena nelibost nad
chováním chovatelů psů, kteří neuklízejí psí výkaly a nespokojenost s dopravním zatížením obce.

Respondentům chybí v obci služby kadeřníka, manikúra, pedikúra a absence lékaře. Dále poukazují na nedostatečné
dopravní značení v obci omezující či kontrolující rychlost projíždějících řidičů a na parkovaní občanů na veřejné zeleni.

Respondenti hodnotili míru spokojenosti v oblastech týkajících se správy obce i života v obci.
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LAMPIONOVÝ PRŮVOD
V sobotu 4. 11. 2023 jsme se sešli již k tradičnímu lampionovému
průvodu obcí. Původně byl naplánován na pátek 3. 11. 2023, ale
vzhledem k nepříznivému počasí byl průvod přeložen. Velký počet
účastníků svědčil o tom, že se již všichni na průvod těšili a ani změna
termínu na poslední chvíli je od účasti na této akci neodradila. Kromě
lampionů různých barev a tvarů rozzářili průvod i ti nejmenší
s osvětlenými kočárky. Těší nás, že se akce neúčastnili pouze místní
občané, ale i občané z okolních vesnic. Jako každý rok, tak i letos byly
pro účastníky průvodu připraveny medaile, opékání špekáčků, něco
na zahřátí a dobroty, které přichystaly maminky. Velké poděkování
patří paní Renatě Zapletalové a také obecním zaměstnancům, kteří se
podíleli na přípravách akce.

Informace pro občany

OPRAVA STROPU VE ŠKOLNÍ KUCHYNI
V červenci proběhla ve školní kuchyni oprava stropu. Celkové náklady včetně elektroinstalace a nových svítidel byly
27 486,--Kč, Montáž prováděl pan Dušan Kňazovič ze Staré Vsi a elektroinstalační práce pan Ernest Rubint z Kroměříže.

Informace pro občany

Nejvíce jsou občané Staré Vsi spokojeni s úrovní školství a informovaností o dění v obci. To potvrzuje i fakt, že
pravidelně sleduje webové stránky obce 27 % respondentů a minimálně jednou měsíčně 54 % respondentů. Poměrně
spokojení jsou také s rozvojem obce jako takové.

Na otázku, jakou oblast rozvoje by měla obec rozvíjet a posílit, byly nejčastějšími odpověďmi oprava památek a
vzhledu obce. Posílení investic do oprav místních komunikací vnímají občané jako prioritní, protože stav některých
komunikací v obci je špatný. Podle názoru respondentů by měl být více podporován rozvoj a výstavba sociálních bytů.

Z toho vyplývala i odpověď na otázku jak by respondenti využili obecní prostředky, když by je prioritně směřovali
do rekonstrukce místních komunikací a chodníků. Dále by finanční prostředky dotázaní přednostně využívali na
podporu kulturních, společenských a sportovních aktivit. Tato potřeba vyplývá z absence většího sálu pro kulturu a
nedostatku příležitostí pro sportovní a kulturní vyžití. V dotaznících byly dále upřednostňovány opravy památek a
péče o veřejnou zeleň.

V poslední otázce měli občané Staré Vsi možnost volně se vyjádřit k tomu, co je trápí a mělo by se dle jejich názoru
změnit. Odpovědi, které byly uvedeny v navrácených dotaznících, odpovídají výsledkům předešlých otázek a potvrzují
i výsledky analytické části a SWOT analýzy. V této otázce byly nejčetnějšími odpověďmi zlepšení služeb obchodu nebo
úplná změna obchodu, chybějící místo pro společenská setkávání a nedostatek možností pro sportovní vyžití. Řadě
občanů chybí služby pedikúry, manikúry a holiče.

Výsledky dotazníkového šetření jsou zařazeny do Programu rozvoje obce Stará Ves a jsou z nich vyvozeny důsledky,
které povedou ke zlepšení situace, která byla respondenty v dotazníku uváděna jako špatná nebo neuspokojivá. Je to
ale běh na dlouhou trať, vše je přímo závislé na výši rozpočtu obce.

Informace pro občany
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TŘÍDĚNÍ ODPADU
Patříte k těm, kteří doma dávají veškerý odpad do jednoho koše? Nebo patříte ke skupině, která se to snaží řešit?
Mnoho lidí neví, jak správně třídit jednotlivé druhy materiálů. Kam se například dávají plechovky a kdy už se do
modrého kontejneru nesmí dávat papír? Připravili jsme návod, jak správně třídit odpad. Najdete v něm to
nejdůležitější, co byste o tomto tématu měli vědět. Třídění je činnost, při které jednoduše třídíme odpad do
kontejnerů podle toho, kam patří. Tím přispíváme k rychlejší a lepší recyklaci, tj. k opětovnému použití.

Třídění komunálního odpadu
Směsným komunálním odpadem se rozumí veškerý odpad, který nelze třídit.

Třídění papíru –modré sběrné nádoby
Do modrých kontejnerů patří reklamní letáky, noviny, časopisy, použité sešity, kancelářský papír, papírové obaly a
sáčky a složené nebo roztrhané papírové krabice nebo kartony. Nepatří sem však mokrý, mastný, znečištěný nebo
voskovaný papír, ani vázané obaly knih.

Třídění skla – zelené sběrné nádoby
Do zelených sběrných nádob patří nevratné skleněné obaly (např. obaly od nápojů), různé skleněné nádoby,
sklenice, skleněné střepy nebo jednoduše různé sklo. Skleněné láhve je třeba vyprázdnit a zbavit víček a plastových
nebo kovových částí. Etikety není třeba odstraňovat. Nepatří sem autosklo, zrcadla, keramika, porcelán, skleněné
nádoby znečištěné oleji nebo chemikáliemi, zářivky, sklo obsahující kovy, sklo vyztužené betonem, varné a drátěné
sklo nebo jiné technické druhy skla.

Separace plastů – žluté sběrné nádoby
Do žlutých sběrných nádob patří PET lahve od nápojů, čisté plastové obaly od šamponů, mýdel, pracích prostředků
a jiných toaletních potřeb nebo kosmetiky, plastové obaly od olejů a potravin nebo destilované vody a plastové a
mikrotenové sáčky. Nepatří sem však výrobky z PVC, nádoby na chemikálie nebo motorové oleje, polystyren
(pouze v malém množství), guma, pěna, linoleum a barvy nebo plasty obsahující kov.

Jak a kam vytřídit kovy?
V naší obci můžete kovové odpady a obaly třídit do nádob, které jsou označeny nápisem kovy. Jsou určeny
především ke sběru kovových obalů, jako jsou plechovky od nápojů a potravin, konzervy apod. Do kontejnerů se
ale třídí také drobnější kovové odpady, jako např. kovové tuby, alobal, kovové zátky, hřebíky, šroubky apod. Do
nádoby na kovy naopak nepatří plechovky od barev a jiných nebezpečných látek, tlakové nádoby se zbytky
nebezpečných látek, ani domácí spotřebiče a jiná vysloužilá zařízení složená z více materiálů. Nepatří sem ani těžké
nebo toxické kovy, jakou jsou olovo či rtuť. Objemnější kovový šrot do těchto nádob také nepatří, můžete ho
odvézt do nejbližší výkupny surovin.

Odpadkové tašky na tříděný odpad mohou být moderním, praktickým a účelným doplňkem v
každé domácnosti. Odpadkové tašky je možné si bezplatně vyzvednout na obecním úřadě.
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Milí čtenáři zpravodaje a zpráviček ze školy. Co
bylo ve školním roce 2022/2023 to už víte z
minulého zpravodaje a co se bude dít v tomto
školním roce 2023/2024 Vás budeme opět rádi
informovat zde.

Přívesnický tábor 2023

Aktovky jsme 1. července hodili do rohu
v pokojíčku, aby maminky poslední týden v srpnu

našly svačinu a ty čtyři mikiny, co jsme měli donést
domů a co teď?…Jupíííííí, konečně prázdniny!!!!!!.......a
jak začít prázdniny lépe, než na táboře, který pořádají
naše paní učitelky ze školy už pátý rok. V pondělí ráno
jsme plní nadšení přišli na školní dvůr a rázem jsme se
ocitli v minulosti. Náš tábor měl totiž téma - Návrat do
minulosti. Za týden jsme stihli projít dobou kamennou
až do novověku, v tlupách jsme hledali jídlo, chránili ho
před loupeživými tlupami, vyrobili si středověký oblek,
lovili mamuty a také si na jejich mase pochutnali u
ohně.

Také jsme vyzkoušeli malířské umění lovců mamutů,
postavili jsme si v lese chýše a vyrobili si trilobita. Stihli
jsme toho mnohem víc, třeba výlet do zámku
Malenovice, kde jsme viděli vycpaná zvířata, brnění,
interaktivní ZOO a vyzkoušeli své znalosti v kvízu.
Při druhém výletu jsme navštívili Přerovské muzeum,
kde byly nejen kosti mamutů, ale i středověká kuchyně,
třídy z dob první republiky… no prostě toho bylo, …. i
na věž jsme vylezli a hledali naše vesnice, také nechyběl
piknik na Laguně. Byl to prostě nabitý týden a už teď se
těšíme na další tábor.

Zahájení školního roku 2023 -2024
Září, září
na léto jde stáří…

J eště v nás doznívá píseň prázdnin, ale je to tak,
začala škola - začátek povinností a konec letních

potěšení i lehkého lenošení.
V červenci jsme se nenudili, to nee!!! Náš tábor,

pořádaný ve škole, byl super, protože to byla

opravdická „cesta do minulosti“. Pak dovolená s rodiči…
prázdniny u babičky, to jsou také krásné zážitky! V
srpnu už kromě deště pršely i otázky: „Tak co, těšíte se
do školy?“

Přiznáváme, že většina z nás se těšila, jenže víte, to
člověk nemůže přiznat, aby nevypadal před „kámoši“
jako šprt. Nejvíc se ale těšily maminky, aby ta škola
konečně už začala. Nechápeme.

Čas rozhodl, v pondělí 4. září nás budili: Hola, hola,
škola volá!!!, tak jsme šli zahájit nový školní rok.

Někteří už dokonce po páté. Přicházeli sebevědomě,
věděli, do čeho jdou, jsou to přece mazáci. V první řadě
pak seděli ti nejmenší, trošku nesmělí, kteří zahajují
poprvé. A samozřejmě přišli hosté: paní starostka Staré
Vsi Monika Dvořáková, pan starosta Říkovic Radomír
Možíš, byla tam i naše paní ředitelka Kateřina Vansová
a všechny známe paní učitelky, paní vychovatelky i paní
asistentky a taky rodiče. A pak to šlo ráz na ráz:
Přivítání od paní ředitelky, přání úspěchů od paní
starostky, povzbuzení od pana starosty……Konečně
nastal zlatý hřeb programu - pasování dětí do první
třídy.

No, nesmíme zapomenout, že školní rok zahájí nejen
školáci, ale i předškoláci, kteří teď jsou ve školičce.
Někteří s úsměvem a jinde se i malá slzička zatřpytila,
ale ne na dlouho.

Podle toho, co nám řekla paní ředitelka, bude tento
školní rok „nabušený“ akcemi, novými poznatky a
dobrodružstvím. My se těšíme.

Září, měsíc babího léta

Máme za sebou září, první měsíc školního roku.
Hned od začátku jedeme naplno, ale krom těch

„všedních dnů“ bylo i několik „svátečních“, zážitkových
a ty stály za to.

Ve škole byl pro nás přichystán „hudební zážitek“.
Sešli jsme se v tělocvičně školáci i školkáčci. Tam už na
nás čekaly bubínky - africké bubínky zvané Djembe. No
opravdu! Bubínky různých rozměrů a různých zvuků.
Rázem z nás byl školní bubnový orchestr. Člověk by
nevěřil, jak krásně zní takový sehraný bubnový
orchestr. To byla nádhera, to uvolnění i soustředění.
Zkrátka „bubnovací“ zážitek. Šlo nám to dost dobře a

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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měli jsme z toho radost.

Podzim nastal a s ním se blíží i vzpomínka na
Československé legionáře. Na nádraží v Přerově byl
přistaven legionářský vlak. Dýchla na nás dávná
minulost, ne zrovna veselá, pro nás hodně vzdálená a
právě proto jsme rádi, že nás paní učitelka do té
minulosti pozvala. Když jsme procházeli vlakem,
procházeli jsme vlastně spolu s legionáři rokem 1918 -
1920. To se zrovna rodila naše Československá
republika. Je to fakt dávno, ale na některé události by se
nemělo zapomenout.

29. září, to byl pátek, jsme měli gastronomický zážitek
- „PROSTŘENO“ se vším všudy. Nejdříve výběr a
příprava pokrmů, úprava stolů, ochutnávka. No, jako ve
špičkové restauraci. Pohlreich by koukal! Dal by nám
určitě hvězdičku! Koukali by i rodiče, jak se umíme
ohánět v kuchyni.

Máme před sebou ještě devět měsíců učení, bádání a
objevování. Bude- li v každém měsíci pár takových
„ svátečních“ dnů, bude to prima.

Říjen –měsíc krásných barev

Prázdniny už z nás dávno vyprchaly, září je už taky
za námi, podívejte se s námi, jak se nám dařilo

v říjnu. Zase se paní učitelky postaraly o to, že jsme se
neučili jen vsedě v lavicích, ale i v pohybu všude možně.
5. října jsme se vydali my, školkáčci ze Vsi i z Říkovic na
velký výlet. Pro některé první výlet se školkou. Někteří
k radosti rodičů nemohli dospat a tak se před sedmou
sešla skoro celá školka na nástupišti a s napětím všichni
očekávali příjezd autobusu. Ten nás nenechal ve štychu
a přesně načas nás nabral….všech 38 dětí a jupíííí,
jedeme. Kam? No přece za jedním tatínkem, který si nás
pozval do práce, on je totiž superhrdina, ale říkají mu
hasič. Čekal nás před obří budovou, kde bylo vrat a tak
velkých, že by tam mohla bydlet i žirafa, ta tam teda
nebyla, ale bylo tam hasičských aut, to byste koukali.

Provedl nás také ostatními prostory, kde jsme
vyzkoušeli tělocvičnu, běžecký ovál, výlez na cvičnou
věž, oblek do ohně i helmy, prostě žúžo a pak jsme se
konečně vrhli na auta a…..to bylo, dokonce jsme si i
zahoukali a vyzkoušeli, jak se takovým hasičům řídí a
dověděli jsme se mnoho nových informací. To byl super
zážitek od superhrdinů. Díky, díky, díky a brzy se
těšíme na viděnou.

Všichni dospělí o nás mají zájem, dalo by se říct, že o
nás mají strach. Nestačí, když nám dávají rady rodiče, a
tak jsme si opět vyjeli do Přerova na dopravní výchovu.
Teď už víme jak na to, abychom se nedostali do
průšvihu na cestách. Mezi námi - stačí dodržovat
veškerá pravidla, která se dovídáme ve škole i v Přerově
na Atlase, kde mají dopravní hřiště.

A jak dospěláci říkají, pravidla jsou od toho, aby se
dodržovala.
Říjnové počasí nám dovolilo, abychom se mohli co

nejvíc učit venku. A tak jsme hojně využívali hezkého
počasí k výuce venku.

V Přírodovědě a Prvouce jsme se učili kriticky myslet,
již ovládáme metody jako je například Brainstorming,
Expertní skupiny a Pětilístky. Také hrajeme hry
k procvičení učiva, které jsou často spojeny s pohybem a
často ani netušíme, že se učíme. A především si
“přírodu” osaháváme rukama, například sběr a
poznávání listů a plodů, sahání na stromy se
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zavázanýma očima a mnoho dalšího.
17. října jsme byli „studovat“ v knihovně v Holešově

ve společenském sále, kde jsme se dozvěděli velkou
spoustu nových informací o knížkách a nové tipy na
knihy, co si můžeme přečíst a i v knihovně vypůjčit.
Určitě se nám budou brzy hodit.

V Holešovském zámku jsme byli ještě jednou,
tentokrát se školní družinou, hledali jsme poklad a cesta
k němu vedla plněním složitých interaktivních úkolů a
rébusů. Moc se nám to líbilo!

20. října slavily svůj svátek i stromy a my jsme byli u
toho. Nejdříve jsme uklidili místo kolem studánky a poté
nás paní učitelky rozdělily podle věku a zdatnosti do
skupin. Rozešli jsme se po lese, abychom nerušili a učili
se v lese o lese. Zdálo by se, že to všechno dávno už
víme, ale zjistili jsme, že pořád se o přírodě máme co
učit.

K mezinárodnímu dni bílé hole nás přijela pozdravit
nevidomá paní Aneta B., kterou jsme si pamatovali
z loňské návštěvy, kdy nám představovala, jaké to je,
nevidět svět očima. Tentokrát nás však nepřijela
pozdravit sama, ale přivezla s sebou pejska, fenku Ishu,
která jí pomáhá při každodenních nástrahách.

Vyzkoušeli jsme si, jak hrát Člověče, nezlob se pro
nevidomé, jaký „slabikář“ má Braillovo písmo i to, jaké
to je chodit s bílou holí.

Největší aplaus však od nás získala vycvičená Isha,
která svou paničku poslouchala na slovo.

Vlastivědu čtvrté a páté třídy jsme si přestěhovali až do
Prahy. 24. října jsme jeli i s dětmi z Beňova do
Národního muzea. Paní učitelka měla staženou Aplikaci
Národní muzeum v kapse, tak nám oči zářily v expozici

Zázraky Evoluce, kde jsme navštívili jednu
z nejmodernějších přírodovědeckých expozic v Evropě
s nejznámějším exponátem Národního muzea, kostrou
plejtváka myšoka, a dalšími 1 500 unikátními předměty.

Nakoukli jsme okny do Pravěku, jak vypadal život na
našem území před mnoha milióny let! Prošli jsme
Dějinami českých zemí od 8. století až do první světové
války. V Nové budově Národního muzea jsme si
dovyprávěli příběh české moderní historie od první
světové války až po vstup České republiky do Evropské
unie. Multimediální expozice nás seznámily se
zlomovými okamžiky 20. století. Ocitli jsme se
v zákopech 1. světové války, a i na nás najížděly tanky,
které v roce 1968 překročily hranice Československa.
Po všem tom povídání o naší historii se opravdu máme
moc dobře a doufáme, že to tak bude napořád.

Nezapomenutelným zážitkem byl určitě i výhled na
pražské památky z kopule Národního muzea a všechny
získané poznatky nás obohatily a využijeme je při
celoroční práci ve škole.

A až za námi někdy přijdete do školy, zeptejte se nás,
jaká socha stojí na Václavském náměstí v Praze, kdo ji
zhotovil, a také jiné zajímavosti o ní vám jistě řekneme.
Těšíme se na rozhovor.

Protože nám počasí stále přálo a babí léto bylo v plném
proudu, výuka venku se přímo nabízela. Vyrazili jsme
proto se 4. a 5. třídou ke staroveské věži, kde jsme ve
skupinkách opakovali velkou násobilku, pod věží jsme
pak využili lesního prostředí a zkoušeli vyhledat, kolik
měří asi jeden metr. Geometrie v praxi nás všechny moc
bavila, už víme, jak vypočítat obvod a obsah a taky víme,
kolik se nás vleze do krychle o hraně 1 m.
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Po té spoustě učení ve třídě i venku jsme si zasloužili
odměnu a tu jsme dostali. Zaplnili jsme tělocvičnu a
samozřejmě nemohli chybět školkáčci. Tentokrát šlo o
kulturu. Děti viděly krásnou pohádku Míši Borošové -
Víte, že boty dělají kocoura? To jsme se my dozvěděli
z pohádky, ve které jsme se protáhli, zazpívali…..zkrátka
jsme si to užili.

A ještě víc jsme si užívali s rodiči na Drakiádě a
Dýňování. To bývá vždycky super. Draci létali v hejnech,
vynikající dobrotky od rodičů všem moc chutnaly a na
závěr nemohly chybět špekáčky. Se západem slunce jsme
se loučili s krásným podzimním dnem.

A dýní??? Jejda, těch tu bylo, kdo měl hotovo, vydal se
na trasu poznání a za odměnu se proměnil v …. cokoliv,
co jsme si přáli. Podívejte se na naše všechny fotečky,
které najdete na Padlet nástěnkách - na webových
stránkách školy. Také nechybělo občerstvení, ale
tentokrát bylo všechno z dýní. Luxusní dýňová polévka
nás zahřála a ke kávičce i dýňovému čajíčku nás čekal
výborný dýňový koláček.

Někteří naši šikovní školáci zároveň s podzimem
přivítali i nové staroveské občánky. Zazpívali, zapískali
na flétničku, přednesli básničku a popřáli jen to nejlepší
a ty nejúžasnější rodiče i prarodiče na světě.

Těšíte se na na procházku ve spadaném listí?

Listopad - měsíc spadaného listí

Stromy, zvířata, hmyz, zkrátka celá příroda usíná, ale
my ne. Jste zvědaví, co všechno se dělo u nás ve

škole v tento lenivý podzimní čas?
Je to tak, do školy za námi přišel plyšový medvídek.

Nehrál si s námi, ale povídal. Řekl nám to, co zjistil
v lese, co slyšel a lidé to neslyší. Vyprávěl nám totiž, co
si mezi sebou povídají stromy o nás, o lidech a o životě
vůbec. Myslíme si, že by to měli slyšet všichni, aby se
lesu a stromům v něm naučili naslouchat.

Vezměte děti, teple se oblečte a zkuste se v lese mlčky
projít, zastavit se a vnímat…... A děti vám na zpáteční
cestě prozradí, co se od medvídka dověděly a zjistíte,
jestli jste slyšeli to samé.

Jestli už hledáte pro babičky dárek, my Vám
pomůžeme. Ve škole jsme se fotografovali.

Z práce pana fotografa vznikla vskutku umělecká
díla. Koho by nepotěšily fotografie vnuků a vnuček.
Naše babička nad takovými dárečky od radosti a
s dojetím slzí. Tak potěšte taky své blízké..

Jednoho dne přijela ke škole houkající sanitka. Kdo o
tom předem nevěděl, tak se pěkně vyděsil. Přijeli až na
dvůr, pán záchranář v plné polní a v plné parádě vytáhl
nosítka i kolečkové křeslo. Čekali jsme s napětím, co se
komu stalo! Klidně bych řekl uff- nic se neděje. Proč
teda ta sanitka?
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Proto, abychom věděli, co dělat, abychom tu sanitku
vůbec nepotřebovali, ale někdy se stane, že ji zavolat
musíme. A tak jsme se dověděli, co všechno v sanitce
musí být, kdo všechno tam musí být a k čemu určité
vybavení slouží. Mohli jsme si vyzkoušet práci
záchranářů. Podařilo se nám to a dostali jsme průkaz
záchranáře. Teď už tedy víme něco o prevenci a o tom,
jak se máme zachovat v případě průšvihu.

Nevím jak vy, ale já mám vždycky ráno hlad.
Představte si, že někteří spolužáci ráno nesnídají. Jak to
dopoledne přežívají, to teda nevím. Jednou to ve škole
ráno vonělo. Myslím si, že to probudilo i chuťové buňky
těch nesnídavců. Voněl tam totiž med. Byli jsme
pozvaní na povídání o včelách, o jejich životě a jejich
práci. Celé to bylo o medové snídani. Že je med sladký,
to ví každý. Ale každý už neví, jak je med zdravý a jak by
bylo fajn lžičkou medu přivítat nový den. To pak máte
zásobu živin a minerálů až do večera. Buďme rádi, že ty
včelky máme, bez nich by nebyl život. Včelky jsou totiž
nejdůležitější tvorečci na světě. Paní Lojdová nám
objednala výbornou vánočku a my jsme si ji namazali
čerstvým máslem a darovaným medíkem od pana
včelaře. Mňam to byla dobrota!

Blíží se Vánoce. Všichni je chceme mít pěkné. Ale
když k sobě navzájem nebudeme hodní a klidní, jak
mohou být ty svátky hezké? Byli jsme na krásné pohádce
o lásce, přátelství, úctě a slušnosti. Jejda ta byla pěkná!!
Tak bychom měli žít….a jedno přání by mohlo být,
abychom tak skutečně žili. Bez zloby, bez hádek a bez
závisti…..

Listopad jsme začali procházkou ve spadaném listí a
ukončili ho těšením a přípravami na adventní čas, však
uvidíte! Výrobky i vystoupením se pochlubíme na
tradičním Adventním zastavení na návsi. Snažíme se ze
všech sil, aby nám to pěkně zpívalo, aby se nám podařily
dárečky, aby se Vám všechno líbilo, a za malou chvíli se
všichni přesvědčíte, zda se to vše podařilo.

Prosinec, měsíc splněných přání

Uteklo to, máme tu prosinec měsíc zimních
radovánek a hlavně měsíc nejhezčích svátků

v roce. I když to koncem listopadu tak nevypadalo, zima
přišla hned na naše vystoupení. Jak říkala naše babička:
Čas a myšlenky nezastavíš. A měla pravdu: čas ubíhal a

naše myšlenky, spíš přemýšlení ubíhalo také. Mysleli
jsme na Vánoce. Chystali jsme se na advent.
Nacvičovali jsme na vystoupení, vyráběli upomínkové
předměty, vymýšleli pohoštění…..takový jarmak chce
své. A kromě toho samozřejmě učení.

Konečně. V kalendáři 1. prosince. Příroda se ošálit
nedá. Ten den byl zdařilý po všech stránkách – při
stmívání začalo sněžit. Na návsi bylo plno lidí – mladí,
starší – a naše zdařilé vystoupení! Věřte, nevěřte, vydali
jsme ze sebe všechno, úplně všechno. Bylo to poznat?

Snad ano, i stromeček se rozzářil a advent začal.
Potom to šlo pěkně za sebou, jak má být. 5. prosince

se spustil do Staré Vsi Mikuláš po zlatém provaze přímo
k nám do školy. Přišel s Andělem i čerty!
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Když za dveřmi zarachotili čerti řetězem, některé děti
ztuhly, zbledly, my hodné nevíme proč? Dobře to
dopadlo! Hned po odchodu jsme drtili češtinu, matiku i
angličtinu. Také jsme vzorně nacvičovali koledy,
protože 13. prosince jsme si je spolu s rodiči, sousedy i
milými lidmi z obce zazpívali. Moc se nám to líbilo a
příští rok to určitě zopakujeme. Je to krása prožít
v písních setkání s anděly, Ježíškem, pastýři, Pannou
Marií i Josefem. ….

Hop a skok, sledujete? Středa 20.12. Běh o vánočního
kapra! Rychlé nohy, bystrá hlava a kapříci jsou na vašem
stole. To byla zábava!

A pak už nestačíte otáčet listy v kalendáři.

Čtvrtek 21. prosince vešly Vánoce do každé třídy,
s náručí her, starých zvyků a tradic, vyprávění i soutěží.
Je to krásné období ten předvánoční čas.

A co naši kamarádi v lese? Nebojte, nezapomněli jsme
na ně. I oni mají Vánoce, lesní, zvířátkové. 22. 12.
v klidu a potichu v lese dostali od nás vánoční nadílku.

Jejda! Už jsme skoro na konci roku! Jaký byl? My
myslíme, že fajn. Jaké si to uděláme, takové to máme.
To je pravda. Tak třeba přes e-Twinnning jsme se
zapojili do projektu Adventní kalendář. Získali jsme
nové kamarády z České republiky, Slovenska, Polska.
Dozvěděli jsme se o tradičních zvycích z jejich zemí,
některé jsme neznali, zazpívali jsme si vánoční písně,
udělali jsme si vědomostní vánoční kvíz a mnoho
dalšího. Myšlenka je společná. Chuť k životu, klid,
pohoda a zdraví k hrám i k práci. My to tak máme a
jsme rádi, že to můžeme sdílet.

Také nás hodně baví literární výchova.
“Knížky je nezajímají, neumí číst nahlas, špatně

rozumí psanému slovu“. Taková a podobná slova dnes
slýcháme od odborníků i veřejnosti.

Máme radost, že v naší škole, v hodinách literární
výchovy to tak není. Co nám pomáhá, abychom měli ke
čtení kladný vztah? Je to především nabídka takových
knižních titulů, ze kterých si každý má možnost vybrat,
co nás baví. Samozřejmě i s pomocí paní učitelek.
Knížky si pak vzájemně doporučujeme, povídáme si o
nich, čteme na koberci nebo v křesle s polštářkem pod
hlavou. Čtení nás těší a to je úspěch!

Můžeme se pochlubit, že někteří z nás dělají nám i
paním učitelkám a rodičům velkou radost a naší škole
čest! Chcete to vědět? Michal Haluza obsadil v soutěži
WocaBEE 1. místo v Olomouckém kraji. Fiďa Mrázek
2. místo. Také nás moc těší, že kamarádi, kteří již k nám
nechodí, mají velké úspěchy i na „velkých“ školách.
Třeba Domča Juřica, který válcuje kamarády z kraje
v přírodovědných soutěžích. Hoši, děkujeme a
blahopřejeme!

Naše letošní povídání ukončíme přáním:

Přejeme Vám i sobě klidné svátky vánoční.
Vyrovnané a spokojené dny všední, které začnou

1. ledna 2024 a skončí 31. prosince 2024.
Ať jsme všichni zdraví!

Paní učitelky, vychovatelky a asistentky, paní kuchařky,
správní zaměstnanci i my děti - ZŠ a MŠ Stará Ves

foto ZŠ a MŠ Stará Ves



ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 2/2023 -17-

Myslivecký kroužek Dubánci

Myslivecký kroužek Dubánci 2023

V září po letních prázdninách jsme se opět začali
s Dubánky scházet na našich tradičních schůzkách.

Pár dětí nám do kroužku přibylo, tak jsme se krátce
seznámili. Využili jsme teplého počasí a šli na výšlap
k Prutníku. Tady jsme omrkli krmná zařízení pro
přikrmování zvěře a dozvěděli se něco o výsadbě
stromků a keřů v nových oplocenkách. Další schůzku
jsme využili na sběr kaštanů. Část jsme použili na
vyrábění postaviček a ještě jich hodně zbylo do lesa pro
zvěř. U vyrábění se děti pěkně vyřádily, žasnu nad jejich
nápady a fantazií!

Dále nás čeká kreslení obrázků na výstavy, trochu
učení a určitě Dubánkům Svatý Hubert přinese nějakou
pozornost k vánočním svátkům jako odměnu za jejich
celoroční práci a zájem o zvěř a přírodu.

Šťastný nový rok Vám přejí členové Mysliveckého
kroužku Dubánci.

„MYSLIVOSTI ZDAR!“

Text a foto: Daniela Palíková
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foto Farnost Stará Ves

Život ve farnosti

Hody

V neděli 13. 8. se uskutečnila slavnostní hodová mše
svatá. Poděkovali jsme společně Panně Marii

modlitbami i zpěvem, vyjádřili svou vděčnost a nakonec
poprosili o její přímluvu. Jako vždy naše staroveské
hody doprovodila Moravská Veselka ze Sušic a po ní
nemohlo chybět něco sladkého pro malé a něco
ostřejšího pro velké.

Žehnání aktovek na nový školní rok

V září byly požehnány aktovky se školními
potřebami pro úspěšný školní rok všem dětem,

žákům a studentům, i těm nově začínajícím, tedy
prvňáčkům.

Farní sportovní odpoledne 2023 spojené
s výročím sv. Václava

Na konci měsíce září, kdy si připomínáme svátek sv.
Václava, jsme jako tradičně pořádali farní

sportovní odpoledne pro děti na farním dvoře

s posezením pro všechny přítomné. Ten, kdo přišel,
mohl ochutnat různé sladké a slané dobroty od různých
hospodyň naší obce. Během celého dne byly připraveny
hry a soutěže kolem kostela, při kterých se jak malí, tak i
velcí leckdy zapotili.

Běhání, skákání, házení míčem a míčky na terče, chůze
na chůdách, střelba z luku a ze vzduchovek, síla,
rychlost, obratnost, přesnost a ostré oko zvládly
opravdu všechny děti na výbornou. Nakonec navečer
jsme si všichni ještě pochutnali na opékaných
špekáčcích u ohně, při kterém byla opět výborná
atmosféra. Všem, kteří se jakkoliv podíleli na přípravě a
průběhu dne, moc srdečně děkujeme.

Žehnání adventních věnců

Příchodem adventu jsme si připomněli očekávání
narození Ježíše Krista. Letos nám svíce na

adventním věnci svítily všechny tři, a čtvrtá adventní
neděle připadla právě na Štědrý den.

Farnost Stará Ves
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Každý pátek ráno v 6:00 jsme se mohli zúčastnit
rorátní mše svaté, která je o to krásnější, že člověk

chce překonat to brzké vstávání do tmy a zimy a zažít
něco tajemného včetně průvodu dětí s lampičkami. Poté
vydatná a výborná snídaně na faře od velmi šikovných
babiček a tetiček hned celý den zpestřila. Děkujeme
velmi všem.

Adventní a vánoční koncerty

Letošní rok byl bohatý na adventní a vánoční
koncerty.

V neděli 3.12. jsme si mohli v 16 hodin v kostele
poslechnout první ze série adventních koncertů
v podání Přerovského smyčcového orchestru pod
vedením Mgr. Aleny Holčákové. Zazněly skladby
A. Vivaldiho, A. Corelliho, J. Clarka, G.F. Handela,
J.S. Bacha a J. V. Stamice. I přes zmrzlé a zkřehlé prsty
hudebníků byl koncert velmi zdařilý. Dobrovolný
výtěžek byl předán na provoz kostela.

Následoval adventní koncert Moravské veselky ze
Sušic v neděli 17.12. Jelikož se nám během dvou týdnů
více oteplilo, mohli hudebníci hrát již v „teplejším“
kostele. Koncert byl mimořádný, protože dechová
hudba o adventu byla opravdu okouzlující.

Děkujeme za organizaci příprav a finanční pokrytí
koncertu Obecnímu úřadu ve Staré Vsi, paní starostce i
všem zastupitelům a také dobrovolníkům, kteří pro
koncerty pomohli připravit příjemné prostředí.

Dále se ve farnosti jako každý jiný rok zapojí
dobrovolně naši koledníci společně se svými kamarády
do nadcházející Tříkrálové sbírky, která proběhne

13. ledna 2024. Občané budou opět moci ukázat
otevřenost srdce pro druhé a přispět podle svých
možností finanční částkou těm, kdo takovou pomoc
potřebují.

Více na stránkách: www.farnost-staraves.cz
Všechno dobré v novém roce a přání pevného zdraví,
jménem obou farností Jiří Mrázek.

Farnost Stará Ves

foto Farnost Stará Vesfoto Farnost Stará Ves
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foto SDH Stará Ves

Druhou půlku sezóny s mladými hasiči jsme začali
slavnostně. V sobotu 8. července proběhlo

ukončení Junior univerzity – vzdělávání mladých
záchranářů, které se konalo v Ostravě na UTB. Verča
Uhlířová, Dominik Juřica a Zuzka Daňková si
„Juniorku“ velmi užili, seznámili se s novými kamarády
a získali další vědomosti v oblasti požární ochrany.

Roky plynou jako voda a já jsem moc ráda, že i po 6-ti
letech se můžeme vracet do Nového Hrozenkova, kde
pořádáme soustředění mladých hasičů. Ani letošní rok
tomu nebylo jinak. Týden strávený na „Valachách“
dopadl jako vždy na výbornou. Kromě zábavy, koupaní
v místním Balatonu, výletu do Vodního světa ve
Velkých Karlovicích a sportovních či společenských her
nás čekalo i učení nových pravidel Závodu hasičské
všestrannosti a brannosti, pilování střelby ze
vzduchovky a opakování první pomoci. Chtěla bych
poděkovat dětem za jejich vzorné chování a celému
dospělému doprovodu za pomoc při organizaci tábora.

I když byly prázdniny, dětem nevadilo se vzdělávat.
Další, kdo zavítal do Jánských Koupelí, byl Honza
Juřica, který se jako dorostenec zúčastnil Letní školy
instruktorů. Po 14-ti denním školení a úspěšném
složení závěrečné zkoušky si odvezl kvalifikaci
instruktor – vedoucí mládeže.

V srpnu na hodové oslavy jsme po roční odmlce
uspořádali 9. ročník „O pohár starosty SDH“, závody
pro mladé hasiče. Naše pozvání na závody přijaly sbory
z Nového Hrozenkova a Roštění. Celkem nám závodilo
6 družstev v požárním útoku a štafetě požárních dvojic.

V září jsme oplatili účast na závodech a zavítali do
Roštění, kde se konaly noční závody v požárním útoku.
Noční útoky jsou velké zpestření celé sezóny, i když se
nám nevedlo tak jak jsme chtěli, byla to pro nás velká
zkušenost a určitě se do Roštění podíváme i příští rok.

Následující týdny na trénincích probíhala intenzivní
příprava na Závod hasičské všestrannosti a brannosti.
Nová pravidla tohoto závodu dala zabrat všem. Kromě
starých značek byly přidány nové kategorie, např. jak
správně má vypadat záchranářská ulička na cestách
nebo co si s sebou vzít do evakuačního zavazadla při
mimořádných událostech. Ale také jsme poznali nové
značky pro stopy zvířat, rostlin a stromů. První závod
HVB proběhl v Morkovicích. My ho bereme jako
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testovací závod před okresním kolem a vždy se nám
vyplatilo do Morkovic jet. Letos jsme měli na závody
přihlášeno 7 týmů. Všechna družstva se umístila na
krásných místech a odvezla si skvělé ceny, nejlépe ale
dopadlo družstvo dorostů, které ve své kategorii
zvítězilo.

Okresní kolo ZHVB se konalo na Vysoké. Celkem
na závody jelo 25 dětí, rozdělených do 5ti družstev. Po
změně pravidel nám netradičně závody zahájila
kategorie starších žáků. Družstvo A – Veronika
Uhlířová, Dominik Juřica, Adéla Darebníčková, Ema
Magyarics, Eliška Perníčková se umístilo na 5. místě.
Družstvo B – Dan Bezslezina, Lili Wágnerová, Zuzka
Daňková, Maya Turoňová a Terka Chytilová se
umístilo na 23. místě z 28 kolektivů.

Další kategorií, která soutěžila, byli mladší žáci, a ti
dopadli následovně. Družstvo A – Ríša a Deniska
Smolkovi, Dan Hrubý, Alenka Divilová a Kristýnka
Horáková skončilo na 9. místě. Družstvo B- Amálka
Plchová, Jirka a Barča Nejmetovi, Rózka Mlčáková a
Filip Juřica vybojovalo 2. místo z 18 kolektivů a
postoupilo do krajského kola.

Poslední kategorií byli dorosti – Jan Juřica, Marie
Chodníčková, Matula Stárek, Julie Jemelková a Luděk
Daněk, kterým se bohužel moc nevedlo a skončili na
posledním 4. místě.

Díky postupu mladších žáků na krajské kolo jsme si o
týden prodloužili sezónu. V neděli 15. října jsme jeli do
Rovenska, cesta byla delší než jsme byli zvyklí a vyrážet
jsme museli brzy ráno. Družstvo mladších žáků doplnila
Zuzanka Ondrouchová. Atmosféra na těchto závodech

byla skvělá, všichni věděli, že bojujeme o postup na kolo
republikové. Děti i přes svou velkou snahu a
s vynaložením veškerých svých fyzických sil se umístili
na 6. místě. Z výsledků ZHVB jsme nadšeni, do příštího
roku máme dané cíle, chceme zlepšit fyzickou i
teoretickou přípravu závodníků.

Sezónu roku 2023 jsme zakončili slavnostně. V neděli
8. října proběhlo u hasičské zbrojnice ukončení sezóny
s rodiči. Celý rok se děti velmi snažily ať už na okresních
kolech nebo v pohárových soutěžích a já bych jim tímto
chtěla moc poděkovat -stejně tak i rodičům a dalším
členům sboru - za spolupráci.

Všem spoluobčanům přejeme v novém roce jen to
nejlepší.

Pavlína Procházková - vedoucí mládeže SDH Stará Ves

Sbor dobrovolných hasičů ve Staré Vsi

foto SC Stará Ves

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
Tříkrálová sbírka v naší obci

proběhne 13. ledna 2024.

ZNAČENÍ
HROBOVÝCH
MÍST
Oznamujeme
nájemcům hrobových
míst, že na jaře 2024
bude provedeno značení
hrobových míst
v souladu s Provozním
řádem pohřebiště Stará
Ves. Hrobová místa
budou označena
nalepovacím stříbrno
černým plastovým
štítkem o velikosti 5x2,8
cm a síle 3 mm. Štítek
bude umístěn na zadní
levé části pomníku ve
výšce cca 50 cm.

Informace pro občany

foto SDH Stará Ves

foto M. Dvořáková
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SC Stará Ves

foto SC Stará Ves

Soutěžní ročník 2023/2024 jsme zahájili v měsíci
červenci oslavami 90 let kopané v naší obci. Na tuto

akci jsme pozvali všechny bývalé i současné hráče,
funkcionáře a další činovníky klubu, našimi hosty byli
také zástupci obce, místních spolků a naši sponzoři.
Slavnostní den byl zahájen mší svatou v kostele
Nanebevzetí Panny Marie, po mši jsme se přesunuli do
sportovního areálu ,,Na Kopcách“. Tam nejprve proběhl
slavností oběd, po něm předání pamětních plaket všem
hostům. Následovala dvě fotbalová utkání na našem
hřišti, na která se přišli podívat četní naši příznivci.
Nejprve nastoupili staří páni z Přestavlk proti bývalým
staroveským hráčům, následovalo přátelské utkání SC
Stará Ves - Sokol Stará Ves u Rýmařova. Oslavy byly
zakončeny večerním posezením s hudbou a
občerstvením, k tanci a poslechu nám hrála skupina
Kara.

Před začátkem mistrovské podzimní části soutěžního
ročníku OS mužů OFS Přerov jsme sehráli přátelské
utkání v Roštění. V sestavě se objevilo několik nových
posil: Lukáš Hošťálek - FC Beňov, Jaroslav Grussmann-
MFK Vyškov, Jakub Kučera – TJ Sokol Vlkoš,
František Navrátil – KMK Zubr Přerov. Odchody -

Hostování: Jindřich Bunčo – TJ Hlinsko pod Hostýnem,
Petr Zicháček – FO Chvalčov, Ondřej Ryšánek – TJ
Sokol Polkovice. Po odehrání podzimní části soutěže se
nacházíme na 6. místě se ziskem 15 bodů, v 9 utkáních
jsme 5 krát zvítězili. Toto umístění je lepší než
v minulém ročníku, věříme, že po poctivé zimní
přípravě budou na jaře výsledky opět lepší a v tabulce
budeme stoupat stále výš. V našich řadách se nachází
nejlepší střelec podzimní části soutěže - Filip Száraz.
Mužstvo budeme chtít na jednotlivých postech opět
posílit.

V letošním roce jsme ve spolupráci se sponzory
zakoupili novou sadu dresů v klubových barvách, na
nich pozorné diváky seznamujeme s našimi sponzory.

Zimní příprava je v letošním i příštím roce
realizována v prostorách tělocvičny ZŠ Horní
Moštěnice. Všechny přátele a fandy našeho klubu i
ostatní občany srdečně zveme na náš sportovní ples a
spolkový guláš fest.

Touto cestou bychom rádi poděkovali za přízeň všem
fanouškům, za podpory ze strany obecního úřadu a
sponzorů, bez kterých bychom nebyli schopni fungovat.
Všem Vám přejeme hodně zdraví a úspěchů v novém
roce 2024.

Sportu zdar VV SC Stará Ves

foto SC Stará Ves
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foto D. Palíková a J. Šiška ml.

Myslivecký spolek Stará Ves

Svoji celoroční činnost završujeme při společných
setkáních na mysliveckých honech a vycházkách.

Vycházek spojených s lovem drobné zvěře se účastní
členové našeho spolku společně s našimi stálými honci.

Hony pořádáme zpravidla dva - polní a lesní, ale
vzhledem k rozsáhlým oplocenkám v Přestavlckém lese
jsme se dohodli, že lesní hon nebude.

Dne 25. listopadu se tedy uskutečnil náš polní hon.
Od osmé hodiny ranní se začali k budově obecního
úřadu sjíždět naši kamarádi - lovci ze spřátelených
sdružení, někteří s sebou přivezli také honce a lovecké
psy. Po podání ruky a přivítání proběhla u všech střelců
kontrola dokladů - loveckého lístku, zbrojního průkazu,
průkazu ke zbrani a dokladu o pojištění. Před devátou
hodinou jsem po slavnostním zatroubení vyzval
včechny účastníky honu k odchodu na nástup. Znovu
proběhlo vítání všech slavnostním troubením a
úvodním slovem a po stanovení bezpečnostních
pravidel pro hon jsem předal slovo vedoucímu honu,
panu Ivanu Macháčkovi ml., který udělil další pokyny
k průběhu honu. Určil co budeme lovit, kdo bude
závodčím střelců a mimo jiné také seznámil všechny se
způsobem dorozumívání troubením, aby každý věděl
kdy leč začíná, kdy je povolena pouze střelba za kolo
- z kola ven- a kdy střelba končí. Závodčí pak vyslílal
jednotlivé střelce v kombinaci s honci na levou a

pravou stranu k obstavení kola. Při polním honu jsou
důležití lovečtí psi, kteří musí mít za sebou zkoušku
z lovecké upotřebitelnosti. Splněn musí být i jejich
patřičný počet - pro první tři střelce jeden pes, pro
každých deset střelců pes další. Jejich úkolem je
prohledávat nepřístupný terén, zvěř vyhánět a také
přinášet a dohledávat postřenou zvěř.

V polovině honu jsme troubili svačinku - pro všechny
zajišťujeme občerstvení, teplý čaj, vhod přišel i zapálený
oheň pro ohřátí. Po skončení všech lečí následoval
slavnostní výřad. Opět troubíme a vzdáváme čest
ulovené zvěři. Vedoucí honu zhodnotil průběh lečí,
vyhlásil počet ulovené zvěře - letos to bylo 58 zajíců - a
poděkoval všem zúčastněným za dodržování
stanovených pravidel. Na předsedovi pak bylo pozvání
na poslední leč - společné posezení u dobré polévky a
tradičního guláše, kdy myslivci debatují se svými
kamarády a hodnotí průběh honu.

Letošní kalendářní rok máme za sebou a nezbývá, než
jménem našeho myslivecké spolku popřát všem lidem
hodně zdraví, spojenosti a úspěchů v novém roce a zvěři
v honitbě popřát dostatek potravy a klidu, bez rušení
motorkáři a bez štvaní volně pobíhajícími psy.

Za myslivecký spolek Stará Ves s provoláním
"Myslivosti zdar" Mgr. Jaroslav Šiška, předseda spolku
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